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Vânatoarea cu pasari de prada, la un pas de legalizare. Speciliștii critica legea

inițiata și votata de PSD 

Camera Deputaților a votat în favoarea legalizarii falconeriei, tip de vânatoare care presupune utilizarea

pasarilor de prada. Aceasta modificare a Legii vânatorii si a protectiei fondului cinegetic nr.407/2006 a fost

inițiata de grupul PSD din Camera Deputaților, care a modificat radical un proiect legislativ respins inițial

de Senat. Actul normativ urmeaza sa mearga la promulgare la președintele României, Klaus Iohannis.

Societatea Ornitologica Româna (SOR) considera ca legalizarea falconeriei ar fi o grava eroare și atrage

atenția asupra efectelor negative pe care le poate produce aceasta modificare legislativa.

Actul normativ a fost adoptat cu 171 de voturi „pentru”, 63 „contra” și 28 de abțineri. Camera Deputaților este for

decizonal.

Conform proiectului de lege, se modifica articolul 33 alineatul (1) prin introducerea pasarilor de prada ca

modalitate de practicare a vânatorii.

Societatea Ornitologica Româna atrage atenția asupra potențialului distructiv al acestor modificari și reclama lipsa

totala de comunicare din partea inițiatorilor legii, precum și faptul ca specialiștii din domeniu nu au fost consultați.

„Introducerea unei metode de acest fel poate avea consecințe dintre cele mai nefaste, favorizând capturarea,

deținerea ilegala și braconajul cu pasari de prada sub acoperirea iluzorie a Legii vânatorii”, a declarat Directorul

Executiv al Societații Ornitologice Române, Dan Hulea.

El mai atrage atenția ca „raportul comun al Comisiei pentru agricultura, silvicultura, industrie alimentara si servicii

specifice și al Comisiei pentru mediu si echilibru susține ca vânatoarea prin utilizarea pasarilor de prada dresate ar

trebui introdusa pentru alinierea la legislația europeana, fiind vorba despre o metoda tradiționala recunoscuta pe

plan internațional. Societatea Ornitologica Româna considera ca, pe teritoriul țarii noastre, aceasta practica a fost

în trecut doar apanajul unui grup foarte restrâns și a fost exercitata ca o metoda de vânatoare împrumutata de catre

o patura sociala favorizata, în scop recreativ. Inclusa de catre UNESCO pe lista activitaților cu moștenire culturala,

falconeria a fost reorientata la ora actuala în multe zone doar în direcția deținerii și antrenarii pasarilor de prada

care provin strict din captivitate, nu din natura, pentru desfașurarea de activitați educaționale și culturale sau de

conștientizare. Astfel, dorim sa facem o diferența clara între activitațile educaționale ce pot contribui la

conștientizarea necesitații conservarii acestor specii, folosind pasari ce provin din captivitate, și practica în sine de

vânatoare prin utilizarea acestor pasari de prada care este complet nejustificata în contextul actual”.

Semnale de alarma similare au fost trase în trecut de mai multe organizații internaționale implicate în conservarea

speciilor de pasari, care militeaza pentru diferențierea clara a falconeriei în scopuri educaționale fața de cea în scop

recreativ.

Vânatoarea cu pasari de prada presupune deținerea și dresarea unor exemplare aparținând mai multor specii de

rapitoare, toate fiind strict protejate la nivel național și internațional. Deși la ora actuala falconeria se practica

teoretic în mod legal, cel puțin în tarile din Europa și Statele Unite ale Americii, utilizându-se doar exemplare

provenind din captivitate, practica tradiționala a presupus de-a lungul timpului extragerea de indivizi din natura,

fie pentru utilizarea acestora în mod direct pentru falconerie, fie pentru ameliorarea fondului genetic al pasarilor

deținute. Indiferent daca în general sunt respectate predeverile legale și regulile agreate la nivel internațional, în

practica aplicarea legii și respectarea regulilor sunt foarte greu de verificat, iar legalizarea ar putea atrage dupa sine

efectul de „umbrela”, care ar putea genera în acest caz creșterea interesului pentru deținerea acestor specii de

pasari și aceasta activitate și respectiv mascarea potențialelor activitați ilegale de extragere a exemplarelor din
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natura.

„Pradarea cuiburilor de rapitoare și extragerea puilor este una dintre problemele majore de conservare pentru mai

multe specii, fiind din pacate strâns legata de practica falconeriei. Una dintre speciile de interes mare pentru

aceasta activitate este șoimul dunarean (Falco cherrug), specie strict protejata, a carei conservare face obiectul

eforturilor la nivel internațional și național. În România, aceasta specie este reprezentata printr-un efectiv de doar

câteva zeci de perechi, iar extragerea puilor pentru a fi vânduți pe piața neagra a falconeriei este una dintre cele

mai mari amenințari listate în Planul Internațional de Acțiune pentru aceasta specie elaborat la nivel european.

Magnitudinea fenomenului este din pacate la ora actuala necunoscuta. Aceeași amenințare planeaza și asupra

efectivelor cuibaritoare ale altor specii de rapitoare. În plus, aceasta metoda de vânatoare este caracteristica pentru

capturarea și uciderea unor specii de vânat de talie mica, care în multe zone au suferit un declin accentuat în

special din cauza intensificarii practicilor agricole. Legalizarea unei astfel de metode poate pune o presiune

suplimentara asupra acestor specii, care la ora actuala nu poate fi cuantificata”, a mai precizat Directorul Executiv

al SOR, Dan Hulea.

Societatea Ornitologica Româna atrage atenția ca primește anual sesizari cu privire la tranzacționari ilegale de

exemplare de pasari de prada.

”Consideram ca legalizarea acestei practici va intensifica activitațile ilegale de extragere din natura și deținere a

pasarilor de prada. Tranzacționarea ilegala și aplicarea legislației sunt procese greu de urmarit și pe alocuri

imposibil de implementat.

Din aceste motive, solicitam președintelui României, Klaus Iohannis, sa nu promulge modificarea adusa Legii

vânatorii si a protectiei fondului cinegetic nr.407/2006, care poate avea un impact considerabil asupra speciilor

protejate și care nu își gasește în fapt o justificare concreta, alta decât a servi intereselor unui grup restrâns”, se

arata într-un comunicat transmis redacției.
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